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PROTOKÓŁ NR XXIII/16 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 12 września 2016 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  28 

Radni obecni    25 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XXIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXIII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) udzielenia w 2017 roku pomocy finansowej Powiatowi Poddębickiemu na 

realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 3707E odc. Dalików - 

Huta Bardzyńska - granice Powiatu"; 

b) zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 

2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016; 

c) przyjęcia statutu Związku Powiatów Województwa Łódzkiego. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

8. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Oświadczenia i wnioski radnych. 

11. Zamknięcie obrad XXIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła XXIII sesję Rady 

Powiatu Zgierskiego o godz. 9
40

.  

Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady przekazała, że sesja została zwołana na wniosek Zarządu Powiatu 

Zgierskiego na podstawie art. 15 ust. 7 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym.  

Jednocześnie poinformowała, że w dniu 9 września br. Zarząd przekazał projekty uchwał  

w sprawach: 

1) udzielenia pomocy finansowej Gminie Ozorków na realizację zadania pn. „Przebudowa 

dróg gminnych Gminy Ozorów. Zadanie A przebudowa drogi gminnej Nr 120104E  

i przebudowa drogi gminnej Nr 120108E” w ramach „Programu rozwoju gminnej  

i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”; 

 



 

 

2) zmiany uchwały nr XVI/197/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 19 lutego  

2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr VI/60/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia  

27 marca 2015 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu 

Zgierskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Zgierski oraz warunków 

i zasad korzystania z tych przystanków 

z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad XXIII sesji. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad (pkt 6d) 

projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Ozorków na realizację 

zadania pn. „Przebudowa dróg gminnych Gminy Ozorów. Zadanie A przebudowa drogi 

gminnej Nr 120104E i przebudowa drogi gminnej Nr 120108E” w ramach „Programu 

rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                  

z głosowania nr 1 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad (pkt 6e) 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/197/16 Rady Powiatu Zgierskiego  

z dnia 19 lutego 2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr VI/60/15 Rady Powiatu Zgierskiego  

z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

Powiatu Zgierskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Zgierski oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                  

z głosowania nr 2 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXIII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) udzielenia w 2017 roku pomocy finansowej Powiatowi Poddębickiemu na realizację 

zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 3707E odc. Dalików - Huta 

Bardzyńska - granice Powiatu"; 

b) zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016; 

c) przyjęcia statutu Związku Powiatów Województwa Łódzkiego; 

d) udzielenia pomocy finansowej Gminie Ozorków na realizację zadania                     

pn. „Przebudowa dróg gminnych Gminy Ozorów. Zadanie A przebudowa drogi 

gminnej Nr 120104E i przebudowa drogi gminnej Nr 120108E” w ramach 

„Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata                  

2016-2019”; 

 

 

 



 

 

e) zmiany uchwały nr XVI/197/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 19 lutego  

2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr VI/60/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia  

27 marca 2015 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

Powiatu Zgierskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Zgierski 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

8. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Oświadczenia i wnioski radnych. 

11. Zamknięcie obrad XXIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z XXII sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXII sesji.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła. Wydruk z głosowania nr 3 stanowi załącznik 

nr 6 do protokołu. 

                   

Ad. 4 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył interpelację dotyczącą zamieszczania na BIP informacji 

dotyczących zamówień publicznych i nieruchomości  – załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Radny Michał Pilarski zapytał, czy to prawda że Zarząd Powiatu Zgierskiego i Powiat 

Zgierski zamierza wycofać się z remontu skrzyżowania ulic Gałczyńskiego i Parzęczewskiej 

w Zgierzu. „Czy to prawda, że wysłaliście państwo informację do Miasta Zgierza,  

że zamierzacie to zrobić w latach późniejszych. Z jakich przyczyn wynika ta decyzja. Jeżeli 

nie otrzymaliśmy punktów, to czy ktoś analizował błędy, które ewentualnie zostały 

popełnione, dlaczego tych punktów otrzymaliśmy za mało. Czy wszystko zostało dopatrzone 

zgodnie z procedurami.  

Osobiście nie wierzę, że państwo to skrzyżowanie wyremontujecie, nawet w latach 

późniejszych, bo za chwilę pewnie pojawi się pilniejsza inwestycja - nie wiem - malowanie 

drogi w Aleksandrowie albo wymiana świeżo położonej kostki w Głownie i nie będzie tego  

w stolicy powiatu.”  

 

Ad. 5  

Mieszkanka Zgierza Zofia Niechciał zapytała, „czy inwestycja, jaka była wykonywana                  

w Rąbieniu, czy będzie zakończona zamknięciem kanału deszczowego na Pańskiej,                           

a barierka, która jest przy tym dole będzie przeniesiona po zewnętrznej, z racji wylotu pod 

kątem ostrym z Woli Grzymkowej. Czy to będzie zakończone. Jest to bardzo ważne, bo to               

w końcu rzeczywiście doprowadza tam do złych rzeczy.  

Następnie w Ozorkowie pierwszy przystanek  przy lesie ma przejście na drugą stronę, ale ja 

pytam dokąd - do lasu? Tam nie ma wysepki i możliwości wyjścia w kierunku do budynków 

mieszkalnych, albo gdzieś jeszcze indziej, tylko do lasu. To tak mam być? Bardzo proszę, 

żeby to jednak było wzięte pod uwagę, bo już tu niejednokrotnie była mowa o tym. Poza tym 

nawierzchnia na tej drodze już jest tak połupana, że zaczynają być doły. 

Następna sprawa, ponieważ droga 3707 E jest drogą Powiatu Zgierskiego, a drzewa, które są 

w pasie drogowym mają gałęzie, nie tylko suche gałęzie, ale te gałęzie pochylają się na drogę. 



 

 

Samochody o normalnej wysokości zawadzają o nie i po burcie spadają na zewnątrz. Jadący 

za nimi samochód może spowodować kolizję drogową, albo sam ponieść jakieś straty,                 

czy pasażer, czy kierowca straty. Bardzo proszę o cięcie tamtych gałęzi i wycięcie suchych 

drzew w pasie do Ignacewa (nie Parzęczewski tylko ten następny). Jest to konieczne. Niestety 

jest tam za duże zagrożenie bezpieczeństwa. Tak akacje, jak topole.” 

 

Opinie do materiałów zgłoszonych na XXIII sesję stanowią załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad. 6a)  

Projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2017 roku pomocy finansowej Powiatowi 

Poddębickiemu na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 3707E odc. 

Dalików - Huta Bardzyńska - granice Powiatu" stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Brzeski przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIII/262/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 12 września 2016 r. w sprawie udzielenia w 2017 roku pomocy finansowej 

Powiatowi Poddębickiemu na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej                      

Nr 3707E odc. Dalików - Huta Bardzyńska - granice Powiatu" stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. Wydruk z głosowania nr 4 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 6b) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016 stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej  

do projektu uchwały. 

 

Radny Grzegorz Kuna nawiązując do załącznika wydatki majątkowe zapytał, dlaczego nie 

jest wykonana klimatyzacja w Starostwie Powiatowym. Czy zadanie to Zarząd zamierza robić  

w grudniu? Chyba jest już najwyższy czas na wykonanie tego zadania.  

 

Radny Michał Pilarski zwrócił uwagę, że już druga uchwała i jak gdyby druga inwestycja 

związana gdzieś tam z Gminą Aleksandrów. Czy my innych gmin to nie bardzo mamy.                

Bo tutaj jest 600 tysięcy, a pozostałe inwestycje w dwóch pozostałych gminach, które 

przesuwamy to mniej pieniędzy wydanych niż na przebudowę drogi w Aleksandrowie.  

 

 



 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIII/263/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 12 września 2016 r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2016 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 5 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. 6c) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatów Województwa Łódzkiego 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Geodeta Powiatowy Krystyna Kłosińska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Radny Michał Pilarski zasygnalizował, że do poprzedniej uchwały on i radny Grzegorz Kuna 

zadali konkretne pytania, na które odpowiedzi nie otrzymali. A radny oczekuje od Zarządu 

wyjaśnienia, co spowodowało, że kolejna droga w Aleksandrowie jest ważniejsza od 

wszystkich innych dróg we wszystkich innych gminach, kiedy potrzeby są równe, jak nie 

większe niż Aleksandrów. Tego oczekują od radnego ludzie, którzy go wybrali w Zgierzu.      

Ze Zgierza jest wybieranych 10 radnych, a wszystko idzie na Aleksandrów. Dlatego się 

wstrzymał przy podejmowaniu tej uchwały, chociaż była tam ulica Kasprowicza w Zgierzu. 

Radny tej informacji potrzebuje, ponieważ chce to pokazać wszystkim wyborcom w Zgierzu, 

jak się głosuje i dlaczego. Chce pokazać zdjęcia zgierskich ulic powiatowych i obecne zdjęcia 

tej ulicy, która jest, żeby pokazać jak to tak naprawdę wygląda i żeby wyborcy sami ocenili, 

czy to tam są większe potrzeby, na tym konkretnym skrzyżowaniu, na tej konkretnej drodze, 

czy może generalnie dziury w drogach powiatowych na terenie Zgierza są ważniejsze i tak 

naprawdę nie naprawiane przez lata. „A Pani jak gdyby nie reprezentowała mnie jako 

radnego, jako Przewodnicząca Rady, bo Pani zakończyła dyskusję bez kompletnie żadnej 

odpowiedzi. I chciałem powiedzieć, że to jest bardzo nieładnie z Pani strony.” 

 

Radny Sławomierz Janiszewski był zainteresowany, czy w załączniku do uchwały w § 2 lista 

członków Związku jest de facto zamknięta. 

 

Geodeta odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy tak.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski dopytywał, czy któryś z powiatów nie zgłosił się.  

 

Geodeta przekazała, że pozostałe powiaty, które nie są wymienione, nie wyraziły chęci 

przystąpienia do Związku.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski zwrócił uwagę, że powiaty, które są jak gdyby założycielami 

tego Związku partycypują od samego początku w określonych kosztach. W statucie nie ma 

nic na temat tych powiatów, które będą chciały przystąpić po rozkręceniu, po zaangażowaniu 

się pozostałych, o jakiejkolwiek partycypacji w finansach. Powinno być jakieś rozwiązanie 

finansowe, które powoduje to, że jakaś kwota, przystępując później, będzie wkładem pewnym                           

w realizację zadań określonych. Takie rozwiązanie tylko formalne, że przystąpienie tylko bez 

zaangażowania finansowego, radny uważa za niewłaściwe, bo będą korzystali z odpowiedniej 

wiedzy, doświadczeń, prac, wydatków pozostałych. Ponadto radnemu w statucie brakuje 

rozdziału dotyczącego unormowania, aby poszczególne jednostki, które tworzą Związek, 

otrzymywały jakąkolwiek  informację w zakresie działalności tego Związku. Nie ma żadnej 



 

 

informacji, rozdziału dotyczącego przedstawienia działalności Związku poprzez np. 

sprawozdania roczne. Jest to niezwykle ważne i istotne, bo jeżeli Rada zatwierdza to, to Rada 

chyba też powinna mieć instrumenty dotyczące działalności Związku jakieś informacyjne, 

żeby móc wnioskować o to do przedstawiciela, który reprezentuje powiat. Radny oczekuje 

pełnej informacji, jeżeli chodzi o Zgromadzenie Związku, ponieważ partycypujemy przecież  

w wydatkach tego Związku.  Chyba to powinno być. Następnie radny zapytał, dlaczego 

ograniczono cele Związku tylko i wyłącznie do działalności w zakresie geodezji.  

 

Geodeta odnosząc się do ostatniego pytania wyjaśniła, że jest to Związek Powiatów 

Województwa Łódzkiego w zakresie geodezji, by geodezja z województwa łódzkiego mogła 

przystąpić do programu finansowego o dotacje.   

 

Wicestarosta Zgierski Krzysztof Kozanecki w uzupełnieniu dodał, że jakiś czas temu 

Konwent Starostów Województwa Łódzkiego podjął taką inicjatywę by, wzorem innych 

województw, utworzyć Związek Powiatów Województwa Łódzkiego - związek celowy tylko                      

i wyłącznie dla celów geodezyjnych. I to jest realizacja tej idei.  

 

Radny Witold Kosmowski zwrócił uwagę, że w § 15 ust. 2 jest zapis, że w skład Zarządu 

Związku mogą wchodzić również członkowie spoza składu Zgromadzenia Związku, czy ta 

osoba będzie musiała mieszkać na terenie powiatów, które tworzą, czy to może być dowolna 

osoba, nie ma żadnych ograniczeń.   

 

Geodeta poinformowała, że na terenie województwa łódzkiego.  

 

Wicestarosta dopowiedział, że przewiduje się tu ewentualny udział geodetów powiatowych, 

jako siły merytorycznie fachowej.  

 

Radny Adam Bączyk chciał wiedzieć, ile osób będzie zaangażowanych z Powiatu 

Zgierskiego w Związek Powiatów Województwa Łódzkiego, czy te osoby będą tam 

oddelegowane i czy będą to funkcje płatne.  

 

Wicestarosta poinformował, że przewiduje się dwuosobowy udział: Starosty i Geodety.            

Nie będą to żadne oddelegowania, to będą takie robocze spotkania. Także tutaj się etatów 

żadnych nie przewiduje.  

 

Radny Grzegorz Kuna zastanawiał się, czemu to Powiat Zgierski nie może np. wystąpić  o te 

środki z RPO, przecież zasoby kartograficzne to chyba my już mamy i zresztą powiększamy 

je, bo były na to środki w budżecie tym ciągnionym. Budzi wiele wątpliwości sprawa 

zaciągania kredytów, pożyczek długoterminowych itd. Nie jest określone, czy ten Związek 

będzie mógł to robić po pozytywnej decyzji powiatów wchodzących, czy on jak gdyby na 

swoją odpowiedzialność prawną. Trochę to radnego niepokoi.  Poza tym radny nie wierzy  

w to i nikt go nie przekona, że ten Związek nie będzie kosztownym. Nawet jeśli Starosta 

będzie tam oddelegowanym i on nie będzie pobierał wynagrodzenia, to będzie musiało 

powstać Biuro tego Związku, bo ktoś musi tym zarządzać, ktoś musi rozliczać. I to nie jest 

tak, że to nie będzie kosztować. Te 10 groszy, które jest przypisane do jednego mieszkańca             

z powiatu, to nie jest jakaś suma, która by pozwoliła na utrzymanie takiej instytucji. Radny 

wstrzyma się od głosu przy podejmowaniu tej uchwały. Strasznie mu się ten  projekt nie 

podoba, bo to jest następny twór, a zna już wiele takich tworów, które zostały utworzone 

tylko po to, żeby były różne funkcje i prace dla osób, które będą w jakiś sposób wokół tej 

władzy ogromadzone.  

 



 

 

Radny Michał Pilarski oznajmił, iż przysłuchując się tej dyskusji nasuwa mu się cytat z filmu 

Barei „Po co jest ten Miś. Nikt nie wie, to nie bój się, że ktoś zapyta”. Radny też się wstrzyma 

od głosu, nie chce brać za to odpowiedzialności.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski zadał pytanie, czy my musimy dzisiaj ten statut zatwierdzać, 

czy możemy, po pytaniach które padły,  wrócić do tej sprawy na następnej sesji 30 września.  

 

Geodeta wyjaśniła, że dlatego jest to robione na tępo, żeby jeszcze zdążyć założyć Związek, 

wybrać władze i przystąpić ewentualnie do programu jeszcze w tym roku.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski wycofał swoje sformułowania.   

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  16 radnych. 

Przeciw głosował     1 radny. 

Wstrzymało się od głosu    7 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIII/264/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 12 września 2016 r. w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatów 

Województwa Łódzkiego stanowi załącznik nr 16 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 6 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad. 6d) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Ozorków na realizację 

zadania pn. „Przebudowa dróg gminnych Gminy Ozorów. Zadanie A przebudowa drogi 

gminnej Nr 120104E i przebudowa drogi gminnej Nr 120108E” w ramach „Programu 

rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019” stanowi załącznik 

nr 18 do protokołu. 

 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały. Jednocześnie zgłosił autopoprawkę,                             

aby w podstawie prawnej, w § 1 uchwały i w uzasadnieniu do uchwały zapis „Zadanie A” 

zastąpić zapisem „Etap I”. 

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

 

 

 

 

 



 

 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIII/265/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 12 września 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Ozorków na realizację zadania pn. „Przebudowa dróg gminnych Gminy Ozorów. Etap I 

przebudowa drogi gminnej Nr 120104E i przebudowa drogi gminnej Nr 120108E” w ramach 

„Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019” 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 7 stanowi załącznik nr 20               

do protokołu. 

 

Ad. 8f) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/197/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

19 lutego 2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr VI/60/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia  

27 marca 2015 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu 

Zgierskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Zgierski oraz warunków  

i zasad korzystania z tych przystanków stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIII/266/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 12 września 2016 r. w sprawie zmiany uchwały nr XVI/197/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 19 lutego 2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr VI/60/15 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie Powiatu Zgierskiego, których właścicielem lub zarządzającym 

jest Powiat Zgierski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków stanowi załącznik 

nr 22 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 8 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad. 7 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

stanowi załącznik nr 24 do protokołu.    

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że nie ma jeszcze Postanowienia Komisarza 

Wyborczego odnośnie uzupełnienia składu Rady o nowego radnego. Prawdopodobnie sesja 

30 września będzie w pełnym składzie.  

 

Ad. 8 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Ad. 9 

Wicestarosta oznajmił, iż odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone na piśmie  

w statutowym terminie.  

Następnie odniósł się do pytania radnego Michała Pilarskiego zadanego przy omawianiu 

jednego z projektów uchwał. Te stwierdzenia, że drogi w Aleksandrowie są najważniejsze  

i na nie idzie więcej pieniędzy niż na resztę dróg powiatowych, ma się tak samo z prawdą, jak 



 

 

mniej więcej interpelacja radnego dotycząca pieniędzy płaconych przez Powiat Zgierski na 

pielgrzymów w trakcie Światowych Dni Młodzieży. Starosta zobowiązał się, że Zarząd na 

najbliższej sesji przedstawi pisemną informację o inwestycjach drogowych Powiatu 

Zgierskiego w roku 2016 z wymienieniem tych inwestycji, co na nich jest zrobione, kto 

wygrał przetarg, za jakie pieniądze i czy ewentualnie był jakiś udział gminy, na której terenie 

drogi powiatowe były robione. Tak, żeby rozmawiać na temat faktów i wtedy Starosta 

otwiera się na dyskusję, które drogi na terenie Powiatu Zgierskiego są ważniejsze.  

 

Ad. 10 

Radny Michał Pilarski był zainteresowany, ile Gmina Aleksandrów dołożyła nam, w jakich 

proporcjach jest to dołożone w stosunku do przebudowy drogi powiatowej Nr 5168E  

ul. Piotrkowska w Aleksandrowie Łódzkim. Ile tutaj dołożyła Gmina, czy zostaną 

zastosowane te same proporcje co dla Gminy Ozorków. 

 

Wicestarosta powiedział, że nie chcąc uprawiać takiej dyskusji mocno demagogicznej 

zobowiązał się, że zostanie przedstawiona pisemna informacja, w której będzie podane ile i na 

jakie drogi Gmina Aleksandrów dołożyła w roku 2016. Niemniej jednak podał, że na  

ul. Piotrkowską Gmina Aleksandrów Łódzki nie dołożyła ani jednej złotówki.    

 

Radny Grzegorz Kuna zauważył, że nie otrzymał odpowiedzi na pytanie, dlaczego do tej pory 

klimatyzacja jest niezrobiona bądź jeśli jest, to gdzie.  

 

Sekretarz Powiatu Zgierskiego Wiesław Stankowski oznajmił, że może tylko przeprosić,                

że wniosek radnego Grzegorza Kuny nie został zrealizowany. Być może dopiero                                

w listopadzie czy w grudniu będzie to realizowane. Wynika to z tego, że nastąpiła zmiana 

zadania, w którym ujęte zostały obydwa budynki, czyli i na ul. Sadowej i na ul. Długiej.                  

Jest to przedsięwzięcie związane z projektowaniem. W związku ze zmianą ustawy trzeba było 

postępowanie  ofertowe na wykonanie projektu klimatyzacji zmienić na przetargowe, a potem 

jeszcze na innego typu. Może przyjąć, że jest to po jego stronie, że trochę opóźnienia jest                       

z nie do końca dobrze zorganizowanej pracy jego biura. Ponadto w trakcie projektowania 

okazało się, że musi być też przeróbka energetyczna, ponieważ mamy za małe moce                            

w jednym i w drugim budynku, żeby podłączać klimatyzację. Powinniśmy mieć już w tej 

chwili roboty, a to się opóźnia ze względu na sytuację projektową. Także klimatyzacja będzie 

wykonana i przeprasza, że do tej pory to nie zostało zrealizowane.   

 

Radny Michał Pilarski poprosił o pokazanie przyczyn i motywów, dlaczego akurat 

przebudowujemy ul. Piotrkowską w Aleksandrowie Łódzkim, co wpłynęło na decyzję,               

czy wpadkowość, czy liczba pojazdów, czy jakieś inne motywy, które Zarządem kierowały, 

że podejmuje uchwałę o przebudowie tej drogi. Będzie o to pytał, jak te motywy mają się do 

kolejnych dróg. Jakby Wicestarosta to mógł uwzględnić w swojej wypowiedzi, dlaczego ta 

droga, konkretnie co tam jest, jaki jest stan nawierzchni, dlaczego akurat w tym miejscu.                 

W ogóle generalnie taką analizę przyczyn podjęcia tej decyzji i wyboru tej drogi. Radny 

przyznał, że nie potrafi dopatrzeć się jakiejś logiki, ale jak Wicestarosta sam zaznaczył trzeba 

pytać. Prosił o przedstawienie tego na piśmie.  

Następnie nawiązując do wypowiedzi Sekretarza pogratulował, pierwszy raz chyba na tej sali 

usłyszał, że ktoś przyznaje się do błędu.   

 

Wicestarosta powiedział, z przyjemnością Panie radny.  

 

 

 

 



 

 

Zdaniem radnego Krzysztofa Łebedowskiego dla mieszkańców nie jest najważniejsza 

klimatyzacja na tej sali, ale inwestycje drogowe, żeby mieszkańcy szybciej w Wydziale 

Komunikacji mogli załatwiać swoje sprawy. Dla radnego to jest taki produkt uboczny.                 

Jak komuś jest źle, to sobie może w domu założyć. Uważa, że ważniejsze są inwestycje dla 

mieszkańców niż nasze wygody.   

 

Radna Lidia Elert oznajmiła, jak wiadomo mamy Punkt Wydziału Komunikacji                            

w Ozorkowie, a nie Oddział, który kiedyś istniał. Zgodziła się z przedmówcą, że ta 

klimatyzacja nie jest tak ważna, jak dobro mieszkańców. Dobrze by było wrócić do 

poprzedniego stanu, czyli do tego, żeby mieszkańcy mogli wreszcie załatwiać szybko swoje 

sprawy na miejscu. Tam są kolejki i wie, że w Zgierzu też są kolejki. Dlaczego są tam 

kolejki? Bo mamy Punkt, zwykły Punkt. Na pewno do Starosty wystąpimy z wnioskiem o to, 

by wrócić do poprzedniego stanu.  

 

Radny Grzegorz Kuna zwrócił uwagę, że przez Radę został uchwalony budżet, w którym jest 

zapis odnośnie klimatyzacji. W budżecie jest wiele różnych rzeczy, o których by można 

dyskutować, że są niepotrzebne.  

 

Radna Krzysztofa Kubiak przekazała, że 30 lat pracowała w Wydziale Komunikacji i uważa, 

że klimatyzacja jest tam potrzebna. Latem jest tam istna tragedia. Ponadto radna nadmieniła, 

że będzie z uporem maniaka wracała do Oddziału  Wydziału Komunikacji w Głownie. Wcale 

te Punkty nie zdają egzaminu, wielokrotnie ludzie wracają, bo jest coś nie w porządku. 

Pomóżmy tym ludziom.   

 

Radny Władysław Sobolewski nawiązując do wypowiedzi radnej Lidii Elert i radnej 

Krzysztofy Kubiak oznajmił, że tematu przywrócenia Oddziałów Zamiejscowych Wydziału 

Komunikacji w Ozorkowie i w Głownie Staroście nie odpuścimy. Nie był w Punkcie                               

w Głownie, więc może odnieść się tylko do Punktu w Ozorkowie. Ludzie się skarżą. To jest 

niegrzecznie, nieładnie, nie fair. Pracownicy tam mają dosyć takiej pracy. Mieszkańcy chcą 

mieć zwykły normy Oddział. I grupa naszych radnych pewnie będzie musiała złożyć jakąś 

petycję do Starosty, żeby Staroście o tym przypomnieć. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że kolejna sesja planowana jest 30 września.  

  

Ad. 11 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad XXIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 10
34

. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała  

         

 

 


